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          The biggest automotive story of the year actually turned out to be a pair of stories. Neither meant a great deal to the general public, but they shook industry insiders – and stock-watchers – to the core: In July, Ford Motor Company president Lee Iacocca was given the heave-ho by company chairman Henry Ford II.


In November, Iacocca was installed as president of Chrysler Corporation, which had been sliding toward bankruptcy. Inefficiency, overemphasis on big cars, a lack of internal communication, lax financial controls, poor product quality, government mandates – all of these were bedeviling Chrysler when Iacocca stepped in.


Chrysler and every other automaker selling cars in the U.S. were challenged this year because the federal government’s new Corporate Average Fuel Economy (CAFÉ) requirements took effect. Failure to comply with CAFÉ’s complicated formulas for all cars and light trucks sold domestically meant heavy fines.


Despite these executive-suite and government-induced upsets, model-year 1978 turned out to be the third-best in Detroit history, with 9.4 million units sold.


In a nod to the industry’s past, this year’s inductee into the Automotive Hall of Fame was Rudolf Diesel, who developed the diesel engine and founded the Diesel Motor Co. of America.


Al Unser won his third Indianapolis 500 of the decade, this time in a 1st National City Lola-Cosworth. Pace car was a Chevy Corvette. The pace ‘Vette was unique in that it was the first Indy pace car in modern times to run with a completely stock drivetrain: a three-speed automatic mated to a 350-cid ohv V-8 producing 220 net horsepower. The pace car was piloted for the fifth time by 1960 Indy winner Jim Rathmann.


The NASCAR Winston Cup champion for the third straight year was Cale Yarborough.


In other news, Israel and Egypt signed a historic peace accord after a 13-day conference chaired at Camp David by President Carter. The Supreme Court barred quota systems for U.S. college admissions, but held also that preferential admissions programs for minorities are constitutional. In California, voters overwhelmingly approved Proposition 13, a ballot measure designed to slash state property-tax revenues by 60 percent. The U.S. Senate voted to turn control of the Panama Canal over to Panama no later than the year 2000.


Moviegoers enjoyed The Boys From Brazil, Blue Collar, Hooper, Pretty Baby, The Deer Hunter, National Lampoon’s Animal House, Grease and Superman.


The year’s top TV shows included Three’s Company, Charlie’s Angels, 

Little House on the Prairie, Soap and Fantasy Island, the last starring Chrysler spokesman Ricardo Montalban.


The Bee Gees had a monster pop hit with “Stayin’ Alive”; other winners included Yvonne Elliman’s "If I Can't Have You", Andy Gibb's "Shadow Dancing", Nick Gilder's "Hot Child in the City", and - for all the world's car fanciers and moonlight romantics - Meat Loaf's "Paradise By the Dashoard Light”.

The New York Yankees outlasted the L.A. Dodgers, four games to two, in the World Series, and Dallas triumphed over Denver, 27-10, in Super Bowl XII.
	1978
 Самая большая автомобильная история года, оказавшаяся в действительности парой историй. Ни одна из них не подразумевала многого для широкой публики, но они до глубины души потрясли членов промышленных групп и фондовых наблюдателей – в июле президенту Форд Мотор Компани Ли Якокке указал на дверь председатель правления Генри Форд Второй.

В ноябре Якокка был избран президентом Корпорации Крайслер, приближающейся к банкротству. Неэффективность, зацикленность на больших машинах, нехватка внутреннего взаимодействия, слабые финансовые рычаги управления, низкое качество продукции, обязательства перед правительством – все это опутывало Крайслер, когда Якокка вступил в должность.

Крайслер и каждому второму автопроизводителю, продающему машины в США, в этом году бросался вызов, т.к. вступили в силу новые требования федерального правительства по Средним корпоративным уровням экономии топлива (CAFE). Невозможность соответствия сложным формулам CAFÉ для всех машин и легких грузовиков, проданных внутри страны, означала жестокие штрафы.
Несмотря на эти препятствия, вызванные исполнительной властью и правительством, 1978 модельный год оказался третьим из лучших в истории Детройта, при 9.4 миллионах проданных машин.

Отдавая дань промышленному прошлому, в этом году в Зал Автомобильной Славы было вписано имя Рудольфа Дизеля, который разработал дизельный двигатель и основал Diesel Motor Co. of America.
Эл Анзер победил в своей третьей гонке Индианаполис 500 за десятилетие, в то время на 1st National City Lola-Cosworth. Лидирующей машиной был Chevy Corvette. Лидер ‘Vette был уникален в том, что это была первая в истории Indy лидирующая машина современности для гонки с полностью стоковой трансмиссией: 3-ступенчатый автомат сочетался с двигателем V8 с нижним распредвалом объемом 350 кубических дюймов, мощностью 220 л.с. Лидирующей машиной в пятый раз управлял победитель гонки  Indy 1960 года Джим Ратманн.

Чемпионом NASCAR Кубок Уинстона третий год подряд был Кейл Ярборо.

В других новостях, Израиль и Египет подписали историческое мирное соглашение после 13-дневной конференции в Кемп-Дэвиде, возглавляемой президентом Картером. Верховный Суд запретил систему квот при поступлении в колледжи, но также подтвердил, что льготные программы для меньшинств являются конституционными. В Калифорнии избиратели всецело одобрили Предложение №13 – избирательное мероприятие, разработанное для того, чтобы снизить государственный налог на недвижимость на 60 процентов. Сенат США проголосовал за передачу контроля над Панамским Каналом Панаме не позднее 2000 года.

Кинозрители наслаждались: Мальчики из Бразилии, Конвейер, Хупер, Прелестное дитя, Охотник на оленей, Дом животных, Бриолин и Супермен.

В список самых популярных ТВ шоу года входили Three's Company, Charlie’s Angels, Little House on the Prairie, Soap и Fantasy Island, где в последний раз снялся представитель Крайслер Рикардо Монталбан.

Bee Gees выпустили свой знаменитый поп хит «Stayin' Alive», остальными победителями были «If I Can’t Have You» Ивонн Эллиман, «Shadow Dancing» Энди Гибба, «Hot Child in the City» Ника Гилдера и – для мировых автомобильных знатоков и романтиков - «Paradise By the Dashboard Light» Мита Лоуфа.

New York Yankees превзошли в Worlds Series L.A. Dodgers, четыре игры к двум, и Dallas одержал победу над Denver 27-10 в Super Bowl XII


